

中国区域经济统计年鉴

2000

国家统计局综合司 编
新华财经信息咨询有限公司



海洋出版社

中国区域经济统计年鉴 2000

2000 CHINA STATISTICAL YEARBOOK FOR REGIONAL ECONOMY

国家统计局综合司 编
新华财经信息咨询有限公司

Compiled by
Comprehensive Department,
National Bureau of Statistics
Xinhua Finance Consultants Ltd.

海洋出版社

CHINA OCEAN PRESS

2000年·北京

2000, Beijing

图书在版编目 (CIP) 数据

中国区域经济统计年鉴——2000/国家统计局综合司, 新华财经信息咨询有限公司编. —北京: 海洋出版社. 2000. 12

ISBN 7-5027-5136-X

I. 中… II. ①国… ②新… III. 地区经济—统计资料—中国—2000—年鉴
IV. F127-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2000) 第 76723 号

版权声明

©新华财经信息咨询有限公司。

版权所有。未经许可, 本书的任何部分或全部不准以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

Copyright©Xinhua Finance Consultants Ltd.

All rights reserved. No part of the Publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

广告经营许可证号: 京工商广临字 2000198 号

责任编辑: 阎 安

责任印制: 严国晋

海洋出版社 出版发行

<http://www.oceanpress.com.cn>

(100081 北京市海淀区大慧寺路 8 号)

北京兰空印刷厂印制 新华书店发行所经销

2000 年 12 月第 1 版 2000 年 12 月北京第 1 次印刷

开本: 880×1230 1/16 印张: 33.5

字数: 800 千字 印数: 1—3000 册

定价: (国内) 198.00 元 (国外) USD 89.00

海洋版图书印、装错误可随时退换

《中国区域经济统计年鉴 2000》

编辑委员会和编辑人员名单

编辑委员会

顾问: 朱之鑫 邱晓华

主编: 李晓超 王 宇

副主编: 毛有丰 叶 震 金兆丰 徐 新

委员: (按姓氏笔划排列)

卜新民	马 勇	王子元	丘远尧	白振文	达 顿
李 斌	李志范	李宝卿	刘永奇	吴永革	吴振国
杨永善	杨海涛	杨景祥	张义国	张枝林	骆 飞
姜志悌	郝嘉伍	侯碧波	唐 龙	夏 鸣	夏代川
高葆旺	龚守栋	黄耀春	韩启祥	蔡跃玲	廖新华
樊怀玉					

编辑人员

总 编 辑: 金兆丰

编辑部主任: 徐未来 马东平

编辑部副主任: 周立东 孟 波 李小维 黄 培 郝胜龙 邢胜男

编 辑: (按姓氏笔划排列)

刁志缨	王 洁	王 森	王洪奇	王晓蓉	田 艳
孙士梅	冯位东	左南丁	史润林	林文芳	李文海
刘兴慧	朱晓刚	陆 浩	陈运兴	张祖明	张继良
张雪原	金 绮	武建华	罗勤礼	赵金宝	赵继华
袁 英	顾 虹	聂坤琪	康 玲	黄卫东	蔡旭初
翟振新					

Editorial Board and Staff

Editorial Board

Advisers: Zhu Zhixin Qiu Xiaohua

Directors: Li Xiaochao Wang Yu

Deputy-Directors: Mao Youfeng Ye Zhen Jin Zhaofeng Xu Xin

Editorial Board: (in order of strokes of Chinese surname)

Bu Xinmin Ma Yong Wang Ziyuan Qiu Yuanyao Bai Zhenwen
Da Dun Li Bin Li Zhifan Li Baoqing Liu Yongqi Wu Yongge
Wu Zhenguo Yang Yongshan Yang Haitao Yang Jingxiang
Zhang Yiguo Zhang Zhilin Luo Fei Jiang Zhiti Hao Jiawu
Hou Bibo Tang Long Xia Ming Xia Daichuan Gao Baowang
Gong Shoudong Huang Yaochun Han Qixiang Cai Yueling
Liao Xinhua Fan Huaiyu

Editorial Staff

Chief Editor: Jin Zhaofeng

Directors of Editorial Department: Xu Weilai Ma Dongping

Deputy Directors of Editorial Department: Zhou Lidong Meng Bo

Li Xiaowei Huang Pei Hao Shenglong Xing Shengnan

Editorial Staff: (in order of strokes of Chinese surname)

Diao Zhiying Wang Jie Wang Sen Wang Hongqi Wang Xiaorong
Tian Yan Sun Shimei Feng Weidong Zuo Nanding Shi Runlin
Lin Wenfang Li Wenhai Liu Xinghui Zhu Xiaogang Lu Hao
Chen Yunxing Zhang Zuming Zhang Jiliang Zhang Xueyuan
Jin Qi Wu Jianhua Luo Qinli Zhao Jinbao Zhao Jihua
Yuan Ying Gu Hong Nie Kunqi Kang Ling Huang Weidong
Cai Xuchu Zhai Zhenxin

编者说明

一、《中国区域经济统计年鉴——2000》是一部全面、系统反映中国区域经济与社会发展状况的大型统计资料书。

全书收集了 1999 年全国和 31 个省、自治区、直辖市以及 300 多个地区、地级市的主要社会经济统计指标。其中，全国和省级指标约 2000 个，地级指标 200 个。主要内容涵盖自然状况、人口与就业、国民核算、固定资产投资、财政、物价指数、人民生活、农业、工业、建筑业、运输邮电业、国内贸易、对外经济贸易、旅游、金融保险、教育科技文化、卫生、社会 and 市政建设等社会经济发展的各个方面。本书未包括香港、澳门特别行政区和台湾省的资料。

二、书中部分指标因全国或全省数据有调整，故存在分地区数据相加不等于总计的情况。

三、在地级资料中，河南“地区”栏中的“其他”，为省管县级市——济源市和未划入地区行政公署与地级市管辖地区；湖北和海南的“其他”，为省直管地区；陕西的“其他”，为杨凌农业高新技术产业示范区；新疆的“其他”为奎屯市。

四、本书资料表使用符号说明：“#”表示其中主要项；“空格”表示数据不详或无数据；“0；0.0；0.00”表示不足最小单位数。

五、本书有关加工数据因小数取舍产生的机械误差均未作人为调整。

六、本书全部资料来源于各级政府统计年报或相关的抽样调查资料，并经编者科学加工、整理，数据翔实可靠，且具有广泛的可比性。

编者

2000 年 10 月

Preface

I. 2000 China Statistical Yearbook for Regional Economy is a massive statistical publication, which comprehensively describes China's regional economy and social development status.

This yearbook has collected major social and economic indicators in 1999 at national, provincial and prefectural levels, including 31 provinces (autonomous regions and municipalities) and over 300 prefectures. Of which, indicators at national and provincial levels are about 2000, indicators at prefectural level are about 200. It contains following aspects: national conditionals, population and employment, national accounts, investment in fixed assets, government finance, price indices, people's livelihood, agriculture, industry, construction, transportation, postal and telecommunications, domestic trade, foreign trade, tourism, banking and insurance, education, science and culture, public health and city planning. Statistical data in this yearbook excludes those of Hong Kong SAR, Macao SAR and Taiwan Province.

II. For some indicators in this yearbook, the sum of each regional data is not equal to the total of the national one since some adjustments on national and provincial data have been made.

III. At prefectural statistics, "Others" in Henan province refer to Jiyuan, a prefecture-level city and regions excluded under the jurisdiction of regional administration divisions and prefecture-level cities; "Others" in Hubei and Hainan province refer to regions directly under the jurisdiction of provincial level; "Others" in Shanxi province refer to Yangling Agricultural Hi-Tech Demonstrating Zone; "Others" in Xinjiang Autonomous Region refer to Kuitun city.

IV. Notions used in this yearbook: "#" indicates the major items of the total; "(blank)" indicates that data are not available; "0, 0.0, 0.00" indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit.

V. Data in this yearbook are not adjusted manually for the errors occurring from summing or rounding off.

VI. All figures listed in this yearbook is from statistical yearly reports at all governmental levels or related sampling surveys. The figures are full, accurate and comparable since it has been processed and checked by the editors.

Editors
October 2000

目次

Index

省、自治区、直辖市统计资料	(1)
Statistics of Provinces	
1 行政区划	(3)
Divisions of Administrative Areas	
1.1 全国行政区划(1999 年底)	(3)
Divisions of Administrative Areas in China (End of 1999)	
2 核算	(4)
National Accounts	
2.1 国内生产总值(1999 年)	(4)
Gross Domestic Product (1999)	
2.2 国内生产总值项目结构(1999 年)	(8)
Structure of Gross Domestic Product (1999)	
2.3 支出法国内生产总值 (1999 年)	(9)
Gross Domestic Product by Expenditure Approach (1999)	
2.4 资本形成总额及构成(1999 年)	(10)
Gross Capital Formation and It's Composition (1999)	
2.5 最终消费及构成(1999 年)	(11)
Final Consumption Expenditure and It's Composition by (1999)	
2.6 居民消费水平(1999 年)	(12)
Household Consumption (1999)	
3 人口	(13)
Population	
3.1 总人口和出生率、死亡率、自然增长率(1999 年)	(13)
Total Population and Birth Rate, Death Rate and Natural Growth Rate (1999)	
3.2 人口年龄构成和负担系数	(14)
Age Composition and Dependency Ratio of Population	
3.3 分性别的 15 岁及 15 岁以上文盲、半文盲人口	(15)
Illiterate and Semi-Literate Population Aged 15 and Over by Sex	
3.4 家庭户类型	(16)
Number and Size of Family Households	
4 劳动就业	(17)
Employment	
4.1 按三次产业分的年底从业人员数 (1999 年)	(17)
Number of Employed Persons at the Year-end By Type of Industry and (1999)	
4.2 按城乡分的年底从业人员数(1999 年)	(18)
Number of Employed Persons at the Year-end by Residence in Urban and Rural Areas(1999)	
4.3 分行业年底从业人员数(1999 年)	(20)
Number of Employed Persons at the Year-end by Sector(1999)	

4.4 职工工资总额和指数(1999 年)	(23)
Total Wages of Staff and Workers and Related Index(1999)	
4.5 职工平均工资及指数(1999 年)	(24)
Average Wage of Staff and Workers and Related Indices(1999)	
4.6 职业介绍机构基本情况(1999 年)	(25)
Basic Conditions of Employment Services (1999)	
4.7 劳动部门职业介绍工作情况 (1999 年底)	(26)
Situations in Employment Services of Labor Departments (End of 1999)	
4.8 从业人员按受教育程度分组构成	(27)
Composition of Employed Persons by Educational Level	
4.9 男性从业人员按受教育程度分组构成	(28)
Composition of Male Employed Persons by Educational Level	
4.10 女性从业人员按受教育程度分组构成	(29)
Composition of Female Employed Persons by Educational Level	
5 固定资产投资	(30)
Investment in Fixed Assets	
5.1 按经济类型分的全社会固定资产投资 (1999 年)	(30)
Total Investment in Fixed Assets by Ownership (1999)	
5.2 按构成和建设性质分的基本建设投资(1999 年)	(32)
Investment in Capital Construction by Use of Funds and Type of Construction(1999)	
5.3 按国民经济行业分的基本建设投资(1999 年)	(33)
Investment in Capital Construction by Sector(1999)	
5.4 按构成和建设性质分的更新改造投资(1999 年)	(36)
Investment in Innovation by Use of Funds and Type of Construction(1999)	
5.5 按国民经济行业分的更新改造投资 (1999 年)	(37)
Investment in Innovation in 1999 by Sector	
5.6 房地产开发建设投资总规模及完成投资(1999 年)	(40)
General Scale of and Actually Completed Investment in Real Estate Development (1999)	
5.7 商品房屋销售情况(1999 年)	(41)
Selling of Commercial Houses(1999)	
6 地方财政和物价指数	(42)
Finance and Price Indices	
6.1 地方财政收入(1999 年)	(42)
Final Statement of Government Revenue (1999)	
6.2 地方财政支出(1999 年)	(46)
Final Statement of Government Expenditure (1999)	
6.3 居民消费价格指数和商品零售价格指数(1999 年)	(50)
Consumer Price Indices and Retail Price Indices of Commodities (1999)	
6.4 居民消费价格分类指数(1999 年)	(51)
Consumer Price Indices by Category and (1999)	

6.5 商品零售价格分类指数(1999 年).....	(53)
Retail Price Indices by Category of Commodities (1999)	
6.6 服务项目价格分类指数(1999 年).....	(56)
Retail Price Indices by Category of Commodities (1999)	
6.7 农业生产资料价格分类指数(1999 年).....	(57)
Price Indices of Agricultural Means of Production by Category and (1999)	
6.8 固定资产投资价格指数(1999 年).....	(58)
Price Indices of Investment in Fixed Assets (1999)	
7 人民生活.....	(59)
People's Livelihoods	
7.1 城镇居民平均每人全年家庭收入来源(1999 年).....	(59)
Per Capita Annual Income in Urban Residents by Source (1999)	
7.2 城镇居民家庭平均每人全年消费性支出(1999 年).....	(60)
Per Capita Annual Living Expenditure of Urban Residents (1999)	
7.3 城镇居民家庭平均每百户年底耐用消费品拥有量(1999 年).....	(66)
Number of Major Durable Consumer Goods Owned Per 100 Urban Households at the Year-end (1999)	
7.4 农村居民家庭平均每人按来源分的纯收入(1999 年).....	(70)
Per Capita Net Income of Rural Households By Source and (1999)	
7.5 农村居民家庭平均每人生活消费支出(1999 年).....	(71)
Per Capita Living Expenditure of Rural Households (1999)	
7.6 农村居民家庭平均每人生活消费现金支出(1999 年).....	(72)
Per Capita Living Expenditure in Cash of Rural Households (1999)	
7.7 农村居民家庭平均每百户主要耐用消费品拥有量(1999 年底).....	(73)
Number of Durable Consumer Goods Owned Per 100 Rural Households at the End of 1999	
8 城市建设.....	(75)
Construction of Cities	
8.1 城市房屋建筑及住房情况(1999 年).....	(75)
Basic Statistics on Building Construction and Housing Condition in Cities (1999)	
8.2 城市自来水情况 (1999 年)	(76)
Basic Statistics on Tap Water Supply in Cities (1999)	
8.3 城市煤气、液化石油气、天然气情况 (1999 年)	(77)
Basic Statistics on Supply of Gas, Liquefied Petroleum Gas And Natural Gas in Cities (1999)	
8.4 城市集中供热情况 (1999 年)	(78)
Basic Statistics on Heating in Cities (1999)	
8.5 城市市政工程情况 (1999 年)	(79)
Basic Statistics on Municipal Engineering in Cities (1999)	
8.6 城市公共汽(电)车、出租汽车情况 (1999 年)	(80)
Basic Statistics on Buses, Trolley Buses And Taxis in Cities (1999)	
8.7 城市园林绿化情况 (1999 年)	(81)
Basic Statistics on Parks, Gardens and Green Areas In Cities (1999)	

8.8 城市公共卫生情况(1999 年).....	(82)
Basic Statistics on Urban Sanitation in Cities (1999)	
8.9 城市设施水平(1999 年).....	(83)
Level of Public Facilities in Cities (1999)	
9 农业.....	(84)
Agriculture	
9.1 农村基层组织情况(1999 年).....	(84)
Basic Conditions of Rural Grassroots Units(1999)	
9.2 乡村劳动力(1999 年底).....	(85)
Rural Labor Force by Sector (Year-end 1999)	
9.3 地区耕地面积及占全国比重(1996 年).....	(86)
Cultivated Area and Percentage to Total Area by Regions (1996)	
9.4 农、林、牧、渔业总产值及指数(1999 年).....	(87)
Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry And Fishery and Related Indices(1999)	
9.5 主要农业机械和农产品加工机械年底拥有量(1999 年).....	(88)
Agricultural Machinery and Machinery For Processing Farm Products at Year-end(1999)	
9.6 有效灌溉面积、农用化肥施用量、农村水电及用电情况(1999 年).....	(90)
Irrigated Area, Consumption of Chemical Fertilizers, Number of Hydropower Stations and Electricity Consumption in Rural Areas (1999)	
9.7 水利设施和除涝、治碱面积(1998 年).....	(91)
Water Conservancy Facilities and Area with Flood Prevention Measures and Improved Area of Saline-Alkaline Land by Region (1998)	
9.8 农村居民家庭平均每百户年底拥有主要生产性固定资产数量(1999 年).....	(92)
Number of Major Productive Fixed Assets Per 100 Rural Households (End of Year 1999)	
9.9 农作物总播种面积(1999 年).....	(93)
Total Sown Areas of Farm Crops(1999)	
9.10 主要农产品单位面积产量(1999 年).....	(96)
Yield of Major Farm Crops Per Hectare (1999)	
9.11 主要农产品产量(1999 年).....	(97)
Yield of Major Farm Crops (1999)	
9.12 主要林产品产量(1999 年).....	(100)
Output of Major Forest Products (1999)	
9.13 牲畜饲养情况(1999 年).....	(101)
Number of Livestock (1999)	
9.14 畜产品产量(1999 年).....	(103)
Output of Livestock Products (1999)	
9.15 水产品产量(1999 年).....	(105)
Output of Aquatic Products (1999)	
9.16 受灾面积和成灾面积(1999 年).....	(107)
Areas Covered and Affected by Natural Disaster (1999)	

10 工业	(108)
Industry	
10.1 全部国有及规模以上非国有工业企业单位数和工业总产值(1999 年)	(108)
Number of All State-owned and Non-state-owned Above Designated Size Industrial Enterprises and Their Gross Output Value (1999)	
10.2 全部国有及规模以上非国有工业企业主要指标(1999 年)	(112)
Main Indicators of All State-owned and Non-state-owned Above Designated Size Industrial Enterprises (1999)	
10.3 全部国有及规模以上非国有工业企业主要经济效益指标(1999 年)	(115)
Main Indicators on Economic Benefit of All State-owned and Non-state-owned Above Designated Size Industrial Enterprises (1999)	
10.4 国有及国有控股工业企业主要指标(1999 年)	(116)
Main Indicators of State-owned and State Holding Majority Shares Industrial Enterprises (1999)	
10.5 国有及国有控股工业企业主要经济效益指标(1999 年)	(119)
Main Indicators on Economic Benefit of State-owned and State Holding Majority Shares Industrial Enterprises by Region(1999)	
10.6 “三资”工业企业主要指标(1999 年)	(120)
Main Indicators of Foreign-funded Industrial Enterprises(1999)	
10.7 “三资”工业企业主要经济效益指标(1999 年)	(123)
Main Indicators on Economics Benefit of Foreign-funded Industrial Enterprises (1999)	
10.8 大中型工业企业主要指标(1999 年)	(124)
Main Indicators of Large-scale and Medium-scale Industrial Enterprises(1999)	
10.9 大中型工业企业主要经济效益指标(1999 年)	(127)
Main Indicators on Economics Benefit of Large-scale and Medium-scale Industrial Enterprises (1999)	
10.10 主要工业产品产量(1999 年)	(128)
Output of Major Industrial Products (1999)	
11 建筑业	(133)
Construction	
11.1 按登记注册类型分的建筑业企业单位数(1999 年)	(133)
Number of Construction Enterprises by Registration Status (1999)	
11.2 按登记注册类型分的建筑业企业从业人员(1999 年)	(134)
Number of Staff and Workers in Construction Enterprises by Registration Status (1999)	
11.3 建筑业企业技术装备情况(1999 年)	(135)
Number and Power of Machinery and Equipment Owned by Construction Enterprises (1999)	
11.4 国有建筑业企业技术装备情况(1999 年)	(136)
Number and Power of Machinery and Equipment of State-owned Construction Enterprises (1999)	
11.5 按登记注册类型分的建筑业总产值(1999 年)	(137)
Total Output Value of Construction by Registration Status (1999)	
11.6 建筑业企业资产(1999 年)	(138)
Assets of Construction Enterprises (1999)	

11.7 建筑业企业负债及所有者权益(1999 年).....	(139)
Liabilities and Creditors' Equity of Construction Enterprises (1999)	
11.8 建筑业企业利税总额(1999 年).....	(140)
Total Pre-Tax Profits of Construction Enterprises (1999)	
11.9 建筑业劳动生产率(1999 年).....	(141)
Labor Productivity of Construction (1999)	
11.10 建筑业企业工程质量(1999 年).....	(142)
Construction Quality of Construction Enterprises (1999)	
11.11 国有建筑业企业工程质量(1999 年).....	(143)
Construction Quality of State-Owned Construction Enterprises (1999)	
11.12 房屋建筑面积(1999 年).....	(144)
Floor Space of Building Construction (1999)	
12 运输邮电业.....	(145)
Transportation, Postal and Telecommunication	
12.1 运输线路长度(1999 年底).....	(145)
Length of Transportation Routes (End of 1999)	
12.2 全社会客运量(1999 年).....	(146)
Passenger Traffic (1999)	
12.3 全社会旅客周转量(1999 年).....	(147)
Passenger-kilometers (1999)	
12.4 全社会货运量(1999 年).....	(148)
Freight Traffic (1999)	
12.5 全社会货物周转量(1999 年).....	(149)
Freight Ton-kilometers (1999)	
12.6 民用车辆拥有量(1999 年).....	(150)
Number of Civil Motor Vehicles Owned (1999)	
12.7 私人汽车拥有量(1999 年).....	(152)
Number of Private-owned Vehicles (1999)	
12.8 营运汽车拥有量(1999 年).....	(153)
Number of Vehicles for Business Transportation (1999)	
12.9 邮电业务量(1998 年).....	(154)
Telecommunications Services (1998)	
12.10 邮电局所数及邮递线路(1998 年底数).....	(157)
Postal and Telecommunications Services Facilities (Year-end 1998)	
12.11 邮电通信电路及长途电信线路(1998 年底数).....	(158)
Telecommunications Facilities (Year-End 1998)	
12.12 邮电通信设备年末拥有量(1998 年).....	(159)
Telecommunications Facilities at the Year-end (1998)	
13 商业.....	(160)
Commerce	

13.1 社会消费品零售总额(按销售单位所在地分)(1999 年).....	(160)
Total Retail Sale of Consumer Goods by Location of Retailers (1999)	
13.2 社会消费品零售总额(按行业分)(1999 年)	(161)
Total Retail Sale of Consumer Goods by Sector (1999)	
13.3 限额以上批发零售贸易、餐饮业法人企业数(1999 年,按地区分).....	(162)
Number of Corporation Units above Designated Size in Wholesale and Retail Sale, Catering Trades (1999)	
13.4 限额以上批发零售贸易、餐饮业产业活动单位数(1999 年,按地区分).....	(163)
Number of Active Units above Designated Size in Wholesale and Retail Sale, Catering Trades (1999)	
13.5 限额以上批发零售贸易、餐饮业从业人数(1999 年,按地区分).....	(164)
Number of Persons Engaged in Enterprises above Designated Size in Wholesale and Retail Sale, Catering Trades (1999)	
13.6 限额以上批发零售贸易业商品购、销、存总额(1999 年,按地区分)	(165)
Total Sales and Inventory of Enterprise above Designated Size in Wholesale and Retail Sale Trades (1999)	
13.7 限额以上批发零售贸易企业资产及负债情况(1999 年,按地区分)	(166)
Assets and Liability of Enterprises above Designated Size in Wholesale and Retail Sale by Region (1999)	
13.8 限额以上餐饮企业资产及负债情况(1999 年,按地区分)	(167)
Assets and Liability of Enterprises above Designated Size in Catering Trade by Region (1999)	
13.9 限额以上批发零售贸易企业主要财务指标情况(1999 年,按地区分)	(168)
Main Financial Indicators of Enterprises above Designated Size in Wholesale and Retail by Region (1999)	
13.10 限额以上餐饮企业主要财务指标情况(1999 年,按地区分).....	(169)
Main Financial Indicators of Enterprises above Designated Size in Catering Trade by Region (1999)	
14 对外经济.....	(170)
Foreign Economy	
14.1 进出口商品总值(1999 年).....	(170)
Import and Export Value (1999)	
14.2 外商投资企业进出口商品总值(1999 年).....	(171)
Value of Import and Export Goods of Foreign-Funded Enterprises(1999)	
14.3 实际利用外商直接和其他投资额(1999 年).....	(172)
Actually Used Foreign Direct and Other Investment (1999)	
14.4 外商投资企业年末登记情况(1999 年).....	(173)
Basic Indicators of Registered Foreign-funded Enterprises at the Year-end (1999)	
15 旅游.....	(174)
Tourism	
15.1 旅行社单位数和职工人数(1999 年底).....	(174)
Number of Travel Agencies and Staff and Workers (End of 1999)	

15.2 按经济类型分的涉外饭店个数(1999 年底)	(175)
Number of Tourist Hotels by Ownership (End of 1999)	
15.3 按规模分的涉外饭店个数(1999 年底)	(176)
Number of Tourist Hotels by Capacity (End of 1999)	
15.4 国际旅游外汇收入	(177)
Foreign Exchange Earnings and It's Composition	
15.5 接待国际旅游人数	(178)
Number of Foreign Tourists	
16 教育科技文化事业	(179)
Education, Science and Culture	
16.1 高等学校分类别学校数(1999 年)	(179)
Number of Institutions of Higher Education by Type (1999)	
16.2 中等专业学校数(1999 年)	(181)
Number of Specialized Secondary Schools by Type (1999)	
16.3 高等学校和中等专业学校学生数(1999 年)	(182)
Enrollment of Institutions of Higher Education and Specialized Secondary Schools (1999)	
16.4 普通中学分城乡学校和在校学生数(1999 年)	(183)
Number of Regular Secondary Schools and Student Enrollment by Urban and Rural Areas(1999)	
16.5 普通中学分城乡招生数和毕业生数(1999 年)	(185)
Number of New Student Enrollment and Graduates of Regular Secondary Schools by Urban and Rural Areas (1999)	
16.6 小学分城乡学校数和在校学生数(1999 年)	(187)
Basic Statistics on Primary Schools by Urban and Rural Areas (1999)	
16.7 幼儿园基本情况(1999 年)	(189)
Basic Statistics on Kindergartens (1999)	
16.8 教育经费来源和支出情况(1998 年)	(190)
Sources of Educational Funds and Expenditures for Education (1998)	
16.9 县级以上政府部门属研究与开发机构及科技信息与文献机构、人员数(1999 年)	
.....	(191)
State-Owned Research and Development Institutions and Information and Literature Institutions at and Above County Level and Persons Engaged (1999)	
16.10 县级以上政府部门属研究与开发机构及科技信息与文献机构科技经费筹集和支出总额(1999 年)	(193)
Total Funds and Total Expenditures of State-Owned Research and Development Institutions and Information and Literature Institutions at and above County Level (1999)	
16.11 技术市场成交额	(195)
Transaction Value in Technical Market by Region	
16.12 国有企事业单位年底专业技术人员数(1999 年)	(196)
Number of Scientific and Technical Personnel in State-owned Enterprises and Institutions at the Year-end	

16.13 三种专利申请受理和批准量(1999 年)	(197)
Three Types of Patent Applications Examined and Granted (1999)	
16.14 文化艺术、文物事业单位数(1999 年)	(198)
Number of Institutions for Culture, Art and Cultural Relics (1999)	
16.15 图书、杂志和报纸出版情况	(199)
Number of Books, Magazines and Newspaper Published in China	
16.16 图书纯销售情况(1999 年)	(200)
Net Sales of Books (1999)	
17 卫生福利环保和事故	(201)
Public Health, Social Welfare and Environment Protection	
17.1 卫生机构、床位(1999 年)	(201)
Number of Health Institutions, Beds and Persons Engaged (1999)	
17.2 卫生机构人员数(1999 年)	(202)
Number of Persons Engaged in Health Institutions (1999)	
17.3 城镇社区服务设施和农村社会保障网络基本情况(1999 年)	(203)
Basic Statistics on Urban Welfare Facilities and Rural Social Security Network (1999)	
17.4 离休、退休、退职人员年底人数(1999 年)	(204)
Number of Retired and Resigned Persons at the Year-end (1999)	
17.5 婚姻登记和离婚情况(1999 年)	(205)
Number of Marriages and Divorces (1999)	
17.6 环保系统机构、人员数(1999 年)	(206)
Environmental Protection Agencies and Persons Engaged (1999)	
17.7 工业废水排放及处理情况(1999 年)	(207)
Discharge and Treatment of Industrial Waste Water (1999)	
17.8 工业废气排放及处理情况(1999 年)	(208)
Emission and Treatment of Industrial Waste Gas(1999)	
17.9 工业固体废物产生及处理利用情况(1999 年)	(210)
Discharge, Treatment and Utilization of Industrial Solid Wastes (1999)	
17.10 环境污染与破坏事故情况(1999 年)	(212)
Pollution Accidents (1999)	
17.11 各地区生活污染物排放情况(1999 年)	(213)
Discharge of Pollutants from Daily Life by Region (1999)	
17.12 各地区自然保护工作基本情况(1999 年)	(214)
Basic Situation of Natural Protection Work by Region (1999)	
地级统计资料	(215)
Statistics of Prefectures	
自然状况/城市建设	(217)
Natural Conditions/City Construction	
城市建设/人口	(227)
City Construction/Population	

家庭状况/人口密度/从业人员.....	(237)
Households/Population Density/Employed Population	
从业人员.....	(247)
Employed Population	
从业人员/城镇失业者	(257)
Employed Population/Urban Unemployed	
职工人数.....	(267)
Staff and Workers	
乡村户数/农业基本情况	(277)
Rural Households/Basic Conditions of Agriculture	
工业企业单位数/工业总产值	(287)
Number of Enterprises/Gross Output Value of Industry	
工业总产值/批发零售贸易业法人企业	(297)
Gross Output Value of Industry/Outlets in Wholesale & Retail Sales Trade	
社会消费品零售总额.....	(307)
Total Retail Sales	
批发零售贸易业零售总额.....	(317)
Value of Retail Sales in Wholesale & Retail Sales	
批发零售贸易业零售总额/集市贸易成交额/国内生产总值.....	(327)
Value of Retail Sales in Wholesale & Retail Sales/Transaction Value of free markets/GDP	
人均国内生产总值/财政收支/金融机构存款.....	(337)
Per Capita GDP/Revenue and Expenditures/State Bank Deposits	
居民储蓄存款余额/金融机构贷款	(347)
Savings Deposits in Urban & Rural Area/State Bank Loans	
保险费用/职工工资总额	(357)
Insurance/Total Wages of Staff and Workers	
职工工资总额/职工平均工资/全社会固定资产投资.....	(367)
Total Wages of Staff and Workers/Average Wage/Total Investment in Fixed Assets	
全社会固定资产投资.....	(377)
Total Investment in Fixed Assets	
全社会固定资产投资/建筑业企业基本情况	(387)
Total Investment in Fixed Assets/Basic Conditions of Construction Enterprises	
建筑业企业基本情况/公路里程/市内交通/幼儿园	(397)
Basic Conditions of Construction Enterprises/Highways/City Transportation/Kindergarten	
幼儿园/学龄儿童/小学/普通中学	(407)
Kindergartens/School-age Children/Primary School/Regular Secondary School	
初中/高中/中等专业学校.....	(417)
Junior Secondary Schools/Senior Secondary Schools/Specialized Secondary School	
中等专业学校/普通高等学校	(427)
Specialized Secondary Schools/Regular Institutions of Higher Education	